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Sagsnr.: 14287/456769

Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg har i brev af 27. november 2008 stillet 
følgende spørgsmål nr. 114 (alm. del) som hermed besvares. 

Spørgsmål 114:
”Vil ministeren i forlængelse af sin besvarelse af MPU alm. del - samrådsspørgsmål O 
uddybende oplyse, hvilke konkrete krav ministeren har stillet til den fremtidige 
udvikling af muslingefiskeriet?”

Svar:
For så vidt angår de konkrete krav til muslingefiskeriet i Limfjorden, kan jeg oplyse, at 
der som følge af anbefalingerne i de to konsekvensvurderinger fra DTU-Aqua 
vedrørende Lovns og Løgstør bredninger er indført særlige vilkår i tilladelserne til 
muslingefiskeri i de nævnte områder. 

Det fremgår således af tilladelserne, at der til forskel for tidligere kun må fiskes op til en 
vis angiven mængde i de enkelte produktionsområder indenfor Natura 2000-områderne 
og at der indføres et fiskeristop i disse områder, når den angivne mængde er opnået.

Som led i regeringens højt prioriterede arbejde med udmøntning af 
vandrammedirektivet, finder jeg, at det er meget værdifuldt at iværksætte tiltag, med 
henblik på at udvikle mere skånsomme redskaber. Dette arbejde vil evt. skulle 
supplerers med projekter, der har til formål at ophjælpe bundforholdene såsom 
udlægning af skaller. 

Jeg kan i den forbindelse oplyse, at der i regi af DTU-Aqua i øjeblikket planlægges et 
projekt om udvikling af mere skånsomme redskaber til opfiskning af blåmuslinger.
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